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Albiol, Parlon,Cañete
i Salvatierra triomfen 

4El PP de Badalona firma una
majoria històrica (18 regidors)

4El PSC aconsegueix una nova
majoria absoluta a Santa Coloma

4A Sant Adrià, els socialistes
recuperen l’absoluta del 2011

4 Junts per Tiana arrasa i també
podrà governar en solitari

4A Montgat, ERC guanya, però
empata amb el PSC a regidors

CONDOL pàg 9
Mor l’històric Màrius Díaz,
el primer alcalde de la
democràcia a Badalona

28M A BADALONA pàg 8
Albiol: “S’espera molt 
de nosaltres. Tenim 
una majoria aclaparadora”
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Si alguna conclusió del 28M es fa
evident és que el Barcelonès Nord,
durant aquests pròxims quatre
anys, serà un territori de majories
absolutes. Fins ara, Badalona,
Santa Coloma i Sant Adrià, amb
contextos diferents –sobretot a
Badalona–, estaven governats
pel PSC, però només  a Santa Co-
loma hi havia majoria absoluta.
Ara, el domini absolut dels so-
cialistes arriba a Sant Adrià, men-
tre que l’altra majoria absoluta té
un gran protagonista: el badalo-
ní Xavier García Albiol

ALBIOL GUANYA PER GOLEJADA
La sorpresa majúscula de la nit es
va viure a Badalona amb els re-

sultats de Xavier García Albiol. No
tant per la consecució de la ma-
joria absoluta, que era el principal
dubte per molt que el repte fos
complicat, sinó per la victòria
històrica aconseguida pel popular
amb 18 regidors –la majoria ab-
soluta s’obté amb 14– i gairebé el
56% dels vots. 

En diferents ocasions, Albiol
havia assegurat que estava “molt
a prop” de la majoria absoluta i per
això va demanar “un últim esforç”
a aquelles persones de diferents
ideologies per tal que li donessin
suport per garantir-se l’alcaldia. De
fet, a la porra que els candidats van
fer per a l’ACN, Albiol va  dir que
guanyaria amb 15 regidors. 

LA FORÇA DE PARLON
L’idil·li del PSC amb Santa Colo-
ma es prolongarà quatre anys
més i a finals de mandat ja seran

36 els anys que la formació polí-
tica haurà estat al capdavant de la
ciutat. Aquesta és la tercera ma-
joria absoluta de Núria Parlon
com a alcaldessa en una cita on te-
nia una cara molt coneguda, la de
Gabriel Rufián (ERC), com a rival.
Tot i això, ha repetit els 17  regi-
dors del 2019.

RUFIÁN FRACASSA 
Per la seva banda, el candidat
d’ERC a l’alcaldia de Santa Colo-
ma, Gabriel Rufián, ha quedat
lluny dels resultats esperats a la
seva ciutat natal. Rufián es pre-
sentava com l’alternativa a Parlon,
però finalment no ha pogut evitar
la seva majoria absoluta i només ha
passat de 3 a 4 regidors.

CAÑETE, TRIMOFADORA
A Sant Adrià de Besòs, feu tradi-
cionalment socialista, l’alcaldessa

Filo Cañete aconseguia diumenge
la majoria absoluta amb 11 regidors
en els seus primers comicis com a
candidata. Un gran resultat que es
pot titllar d’inesperat perquè la for-
mació vermella necessitava 3 re-
gidors més dels que havia assolit el
2019. D’aquesta manera, el PSC re-
cupera la majoria absoluta que ha-
via perdut el 2011. Des de llavors,
només havia pogut governar en
minoria. ERC, segona força polí-
tica, s’esperava poder  millorar els
5 regidors, però com a molts altres
municipis, la formació republica-
na ha perdut vots. Els republicans,
amb Rubèn Arenas de candidat,
s’han hagut de conformar amb 3
regidors.

SALVATIERRA ARRASA A TIANA
Junts per Tiana, l’agrupació d’e-
lectors liderada per Isaac Salva-
tierra tornava a guanyar diumen-

ge les eleccions a Tiana. No només
mantindrà l’alcaldia, sinó que go-
vernarà amb majoria absoluta.
La formació s’ha enfilat fins als 8
regidors dels 13 possibles.  ERC,
que va ser la segona força el 2019,
passa de 4 regidors a 1, una caiguda
que coincideix amb l’augment del
partit de Salvatierra. Junts per
Catalunya, que tenia 2 regidors, ha
quedat fora del consistori.

VOTS REPARTITS A MONTGAT
ERC ha tornat a guanyar les elec-
cions a Montgat amb 4 regidors,
els mateixos que els del PSC.  La
formació republicana perd un
regidor respecte del 2019 que, pre-
cisament, els socialistes sumen.
Amb Som de Montgat amb 3,
Junts amb 3,  ECP amb 2 i Valents
amb 1, ben segur que hi haurà di-
verses negociacions per decidir
qui governa el poble. 

Entrada triomfal d’Albiol després de conèixer els resultats del 28M. Foto: Jordi Pujolar/ACN

Les eleccions de lesmajories
» Les tres ciutats del Barcelonès Nord i Tiana van viure un 28M marcat per les majories absolutes
» A Montgat, d’altra banda, els resultats van ser molt ajustats, amb ERC com a guanyador final

Rubén Hidalgo
BARCELONÈS NORD
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La lupa

Els dies previs a les eleccions municipals van
ser dies dolorosos. El passat 24 de maig ens
va deixar l’estimat company Desi, regidor
del primer Ajuntament democràtic de Ba-

dalona. Però, quan érem al tanatori, algú va dir que
aquest amic, malauradament, no seria l’últim a dei-
xar-nos en aquests dies.

Teníem notícies de la malaltia del millor alcal-
de que hi va haver a Badalona, Màrius Díaz, i tam-
bé coneixíem la seva avançada edat, però, així i tot,
Manuel Armentero i jo mateix teníem previst des de
feia temps anar a visitar-lo i, per això, confiàvem que
se’n sortiria.

Ara bé, les notícies que ens arribaven no presa-
giaven res de bo. Tanmateix, Armentero i jo vam con-
jurar-nos per anar a la residència on vivia Màrius,
si sortia de l’hospital, per abraçar-lo i fer-la petar.

Màrius era un apassionat xerraire, inventor i de-
fensor d’històries impossibles, però que ell feia cre-
ïbles i versemblants per la seva seguretat en expli-
car-les, ja que ho feia d’una manera apassionada i
convincent.

Màrius era un home molt vital, actiu i creatiu.
També hem de destacar la seva senzillesa i la seva
disponibilitat per atendre i ajudar tothom. Era un
home molt accessible, molt proper.

Són molts els records i les imatges que em venen
al cap i que voldria compartir. Però, per damunt de tot,
destacaria la seva generositat, la seva honradesa i el
seu compromís amb la ciutat i la gent de Badalona.

El vaig conèixer a principis dels anys setanta, a
la llibreria Al Vent. En Màrius, la Teresa i altres
amics van obrir aquesta llibreria on podies trobar
de tot, encara que sempre havies de ser prudent. Una
llibreria que aviat es convertiria en el centre cultu-
ral de referència per a totes les persones inquietes
i progressistes de Badalona.

Tal com va explicar en Màrius en una entrevis-
ta, quan li van proposar ser candidat a l’alcaldia de
Badalona en les primeres eleccions municipals
després de la dictadura, s’hi va negar. “No m’hi veia,
però la meva dona, la Teresa, em va fer reflexionar
i vaig acabar acceptant”, va dir.

Va ser així com, a Badalona, un comunista del
PSUC va aconseguir ser l’alcalde amb els vots de vint-
i-cinc regidors i regidores. Només hi van votar en con-
tra els dos regidors d’UCD, si bé, segons explicarien
més tard, va ser per disciplina i no per convicció.

En aquelles eleccions municipals, les primeres
després de la llarga nit de la dictadura, en molts
ajuntaments van guanyar les eleccions candida-

tures encapçalades per militants comunistes. Va
ser el cas de Badalona, Sabadell (l’enyorat Toni
Farrés), el Prat de Llobregat (Lluís Tejedor, el re-
sistent) o Còrdova (què dir de Julio Anguita si, en
l’actualitat, continua viu el seu missatge clar i ro-
tund en defensa de les persones més vulnerables
i treballadores).

Màrius va ser l’alcalde de tots i totes i, per sobre
de tot, un enamorat de Badalona, del seu mar i de
la Rambla, encara que sempre que podia se n’ana-
va a la casa que ell mateix es va construir a la vall
de Pineta, molt a prop d’on va néixer.

L’alcalde Màrius Díaz era natural de Barbastre,
va arribar a Badalona el 1950 per fer estudis de nàu-
tica i de seguida es va afiliar al PSUC.

Aquella nit del 3 d’abril de 1979 va ser com un
somni. Ningú esperava que el PSUC guanyés les elec-
cions, sobretot el mateix Màrius. Però ens va dir:
“S’ha d’anar per feina i no donar més voltes als re-
sultats, som vint-i-cinc regidors i regidores i formem
un gran i bon equip. Tothom a treballar”.

Per això, una vegada proclamat alcalde, va
centrar-se a buscar solucions als moltíssims pro-
blemes que hi havia a Badalona: la manca d’esco-
les, la contaminació de la platja, el desgavell urba-
nístic dels barris, el polígon de Montigalà-Batllò-
ria (Montigalà per al poble), els accessos a l’hospital
de Can Ruti, la hisenda (l’Ajuntament tenia un deu-
te de més de 740 milions de pessetes, pràcticament
el doble del pressupost ordinari d’aquell any). Tot
estava per fer i pensàvem que amb el nostre entu-
siasme, la nostra dedicació i la participació del po-
ble, tot era possible.

Màrius Díaz Bielsa ens va deixar dissabte passat,
27 de maig, als 89 anys.

Som molts als qui ens ha entristit i causat un do-
lor profund aquesta notícia. Dir que era una persona
molt estimada i respectada per tothom, en aquest
cas, no és una frase feta.

Difícilment, per a tots aquells que vam compartir
amb Màrius moments tan complicats, però alhora
il·lusionants, com aquells primers anys de demo-
cràcia municipal, podrem oblidar el seu exemple i
la seva feina per millorar Badalona. Uns anys gra-
tificants per tot el que es va aconseguir amb l’aju-
da i la participació de la ciutadania.

Tampoc podrem oblidar la seva generositat i la
seva alegria de viure, contagiosa i refrescant.

Màrius, Roger, Helena, Hèctor i tota la gran fa-
mília d’en Màrius: recordeu sempre que a Badalona
el vostre pare va deixar una gran empremta i un
gran llegat.

NLes millors
perles

Gladis és el nom de la nova heroïna del mar. Aquesta orca,
que va patir un xoc amb un vaixell, ha ensenyat les seves

companyes a atacar iots i altres embarcacions. Està passant a
prop de Gibraltar. Segur que hi guanyarà més que Espanya.

Hi ha lladres de tot i per a tot. Per exemple, hi ha els
lladres de guant blanc, i hi ha qui roba encenedors. A

Riudellots de la Selva se’n van endur ni més ni menys que
100.000 d’una furgoneta. Bé, algun valor sí que tenen.

La desfeta de Ciutadans a les eleccions del 28M no va ser capsorpresa. Ara, que en alguns punts del país la formació
taronja fos superada pel PACMA potser no ho vèiem a venir. Ja
anava ben encaminat Rivera quan feia campanya amb un gos...

Que part d’Espanya estigui buida és un problema, però
de tant en tant té avantatges. Com en el cas de

Villarroya, on viu tan poca gent que cada quatre anys baten
el rècord de votar més de pressa. Enguany, ni 30 segons, tu.

LA FOTOJordi Borràs/ACN

per Pedro Jesús Fernández

Màrius Díaz, el millor alcalde

Màrius era un home molt vital,
actiu i creatiu, amb disponibilitat

per atendre i ajudar tothom
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Can Reon de Tiana es trasllada

Cal anar a votar
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Un mort i una ferida greu 
en un tiroteig en un bar de Badalona
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Els semàfors

Màrius Díaz, el primer alcalde 
de la democràcia a Badalona, 
va morir dissabte passat als 89
anys. Va governar la ciutat entre
el 1979 i 1983 i va deixar un
llegat on destaquen la seva

defensa de les polítiques socials
i del català, entre altres.

pàgina 9Màrius Díaz

Sant Adrià commemora entre
avui i el 15 de juny el Dia Mundial

del Medi Ambient, que se
celebra el 5 de juny, amb

diferents activitats que inclouen
tallers i xerrades, a més 
de punts d’informació

mediambiental per als veïns. 
pàgina 11Aj. de Sant Adrià

El base Àlex López, que s’ha
retirat recentment, serà
l’ajudant d’Alberto Torres 
al CB Santa Coloma.

López ha tancat una carrera
notable en el món del bàsquet i
ara continuarà lligat a aquest
esport des de les banquetes. 

pàgina 13Alberto Torres

A les xarxes

@Sicrit_: Dubto que algú estigui tenint
una pitjor nit que el senyor Gabriel Ru-
fián. Santa Coloma el rebutja, patacada
general d’ERC i el seu Espanyol a Segona. 

@JoanBoronat: Estan retirant els cartells
de publicitat electoral de les municipals
per fer lloc als cartells de les generals...
Quina puta mandra!

#EleccionsGenerals23J

@genisvives: Trias i Collboni tenen exac-
tament el mateix model de ciutat. De fet,
avui [30-5-2023] el Cercle d’Economia be-
neïa una entesa entre els dos.

#RessacaDel28M #EspanyolASegona

Mirada pròpia

L’avenç en els drets de lesdones i l’expansió del
feminisme en els dar-

rers cinc anys és innegable. Ar-
ran del Me Too s’ha visibilitzat el
caràcter sistèmic de la violència
masclista. La publicació, el 5
d’octubre del 2017 a The New
York Times, d’una investigació
en què unes actrius van denun-
ciar el productor Harvey Weins-
tein per assetjament i agressió
sexual ha generat una onada
expansiva amb repercussions
en diferents àmbits.

D’una banda, i malgrat mol-
tes dificultats, hi ha hagut un
canvi legislatiu en els delictes se-
xuals. De l’altra, la societat ha
pres consciència del sistema
patriarcal, i les empreses i les
institucions han treballat per
aconseguir espais segurs, acti-
vant, entre altres mesures, pro-
tocols d’actuació en cas d’as-
setjament. Però el veritable can-
vi, el que ha suscitat tots els an-
teriors, ha estat l’alliberament
de la veu de la dona.

Fins a la irrupció del Me Too,
les actituds agressives, assetja-
dores o denigrants contra la
dona eren ocultades, i les que s’a-
trevien a alçar la veu eren apar-
tades o titllades de boges, brui-
xes, mal follades i d’altres perles
que no val la pena reproduir. Al
capdavall, resultava extremada-
ment senzill fer callar una vícti-
ma. Trencar el silenci va perme-
tre prendre consciència de la
magnitud del problema: cente-
nars de milers de dones havien
patit el masclisme a les seves
carns, i el que creien singular, i
en certa manera únic, va resul-

Diguem-ne igualtat
per Susana Pérez Soler

tar ser sistèmic. La periodista
Cristina Fallarás va encertar
proposant l’etiqueta #Cuén-
talo per explicar moltes d’a-
questes agressions a Twitter.

Avui, però, els joves se sen-
ten aclaparats, si no atacats,
per aquest relat. Diuen que “el
feminisme actual perjudica
els homes”, que “la presump-
ció d’innocència no existeix
per a ells” i que “el feminisme
no s’ocupa de problemes reals,
sinó que es fa servir com a eina
política”. Així es desprèn de
l’informe de Fad Joven-
tut –Culpables hasta que se
demuestre lo contrario. Per-
cepciones y discursos de ado-
lescentes españoles sobre
masculinidades y violencia
de género–, presentat a prin-
cipis de mes i fet a partir d’en-
trevistes grupals a nois i noies
d’entre 14 i 17 anys.

Tot i reproduir els vells dis-
cursos, hi ha un ampli consens
entre els joves en què la vio-
lència de gènere és un proble-
ma social molt greu (74,2%),
però alhora hi ha divisió en el
moment de considerar-se fe-
minista: el 46,4% diuen ser-ho
davant d’un 41,8% que no s’hi
consideren.

Per què aquesta animad-
versió cap al feminisme si la
violència masclista és un pro-
blema que reconeixen com a
molt greu? Per què aquesta

desconfiança envers les femi-
nistes si només busquen la
igualtat de drets? Al meu en-
tendre, hi ha dues males in-
terpretacions que fa temps
que llasten el moviment femi-
nista. La primera és confon-
dre’l amb una guerra de sexes.
Per això molts nois se senten
atacats i reprodueixen els mi-
tes de sempre, amb l’afegit
que consideren que “no es pot
debatre amb feministes perquè
t’acusen de masclista molt de
pressa”. A aquests nois se’ls
hauria de recordar que hi ha
dones terriblement masclis-
tes –només cal mirar, per po-
sar-ne un exemple, alguna de
les propostes de l’actual presi-
denta d’Itàlia Giorgia Meloni–
i homes feministes.

La segona és entendre el fe-
minisme com la prevalença
de la dona sobre l’home, ja que
el masclisme es defineix com la
preeminència de l’home sobre
la dona. En aquest cas, cal re-
cordar que el feminisme és
un moviment social que de-
fensa la igualtat de drets entre
dones i homes, així com l’er-
radicació total de les actituds
agressives, assetjadores o de-
nigrants contra la dona. Però
si el terme és el que molesta, el
que no convenç molts joves i
alguns adults, potser és el mo-
ment de parlar, simplement i
senzilla, d’igualtat.
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@mmoreram: A Tiana ha passat el que
hauria de passar a tots els municipis. Una
candidatura de gent del poble ha arrasat
sense portar cap sigla nacional.

@adrisantaa: A Badalona només hi ha
una illa de cases on no ha guanyat Xavier
García Albiol. Una sola illa a Casagemes on
ha guanyat Dolors Sabater.

@totesmoutv3: Parlon s’imposa amb ma-
joria absoluta: “La política que es fa a cop
de Twitter, a cop de titular, no resol els
problemes de la ciutadania”.

Aire fresc

Les eleccions del 28 de maig han donat un nou
alcalde per a Badalona. Prou conegut. Im-
mediatament després de veure els resultats
dels comicis, els badalonins van començar a

considerar la vàlua de l’equip de regidors que, jun-
tament amb en Xavier García Albiol, controlaran les
eines per desenvolupar un mandat que els satisfaci.

L’electorat ha escollit la gent que ha de prendre de-
cisions en nom seu. Atorguen al nou consistori el difí-
cil encàrrec d’establir una política que ofereixi serveis
col·lectius a la comunitat amb els recursos limitats pro-
porcionats, en bona part, per gestions anteriors. 

Ara més que mai, necessitem líders rellevants, au-
tèntics i amb visió de futur, que entenguin les comple-
xitats de governar Badalona en temps d’incertesa i can-
vi. Aleshores, com atraiem i escollim les millors perso-
nes per a la feina que ara comença? 

L’alcalde que s’acaba d’escollir, ¿ja havia mostrat al-
gunes qualitats i característiques que són vitals en un
líder local? És evident que alguna, sí. Però ara té ma-
joria absoluta i li cal demostrar tots els seus atributs.

García Albiol té un deure difícil per complir si vol
ser un veritable líder local. Primer de tot, ha de ves-
tir-se com a constructor de relacions. No pot subesti-
mar de cap de les maneres el valor de construir rela-
cions entre ells, amb el personal i amb la comunitat en
general. La falta de respecte, el menysteniment i els
atacs personals creen relacions poc saludables que sos-
caven un bon govern. Si un vol que un altre falli, tots
fracassen. Les bones relacions i les polítiques sòlides
serveixen a tots els badalonins; el malestar o la com-
petència ho fan poques vegades.

Un òrgan de govern saludable sap que cada regidor
va ser escollit pels badalonins com a individu, però que
ha de treballar conjuntament en equip. Ser un jugador
d’equip eficaç significa ser capaç de defensar la pròpia
posició i alhora mantenir-se curiós i obert de ment so-
bre la posició dels altres. Badalona exigeix un Ajunta-
ment capaç de deixar de banda interessos i influències
personals en favor del bé comú.

L’alcalde García Albiol ha lluitat tot sol, cert. Tam-
bé ho ha fet amb encert, si finalment ha estat escollit. Ara,

però, ha d’estar en sintonia amb el seu propi estat emo-
cional i saber com l’afecta. Atès que ha de prendre de-
cisions tenint en compte l’interès de la ciutadania –i da-
vant l’oposició, que poca cosa podrà fer– ha de ser ca-
paç de suportar les crítiques. Ser emocionalment madur,
benvolgut alcalde, significa mantenir-se compromès, ac-
ceptar la dissidència i no reaccionar excessivament. De
vegades, pot significar fer front a les emocions intenses
dels altres. I ningú vol que li posin el peu al coll.

Badalona necessita un alcalde líder, és a dir, que
sàpiga escoltar amb atenció els altres amb el desig
d’entendre’n les preocupacions, les idees i les pers-
pectives. Els badalonins esperen el compromís del seu
alcalde amb una comunicació clara, diversa i regular.
Transparent. 

Xavier García Albiol ja va ser alcalde i sap que els
problemes d’avui sovint provenen de les solucions d’a-
hir. El nou alcalde i el seu equip haurien de conside-
rar la millor manera de limitar el trasllat d’un problema
al futur mantenint una perspectiva a llarg termini i con-
siderant l’impacte potencial de les seves decisions. Tot-
hom sap que García Albiol és un home compromès a
fer els deures. Es mou per Badalona com una baldu-
fa teledirigida, o un dron, per mirar per baix i per dalt.
Aquest contacte li permet conèixer a fons el procés
pressupostari, la línia més dolorosa dels darrers anys
a l’Ajuntament badaloní.

I la seva experiència anterior, li permet també al nou
alcalde entendre la informació financera bàsica. Ara cal
que sigui capaç d’avaluar els pressupostos i els estats
financers. Si no ho és, hauria d’estar disposat a buscar
formació per millorar les seves habilitats. Ha de com-
prendre les conseqüències fiscals i pressupostàries a
llarg termini de les propostes i decisions financeres, tot
portant el timó amb mà de ferro.

Ser un bon líder no es tracta només de la pròpia opi-
nió o posició sobre un tema. Es tracta d’atributs, ca-
racterístiques i qualitats vitals que contribueixen al ben-
estar a curt i llarg termini dels ciutadans de Badalo-
na, ara i en el futur. Demostri, senyor García Albiol,
per què s’ha trencat la cara durant anys per recuperar
l’alcaldia de Badalona.

Flaixos

L’experiència permet 
a Albiol entendre 

la informació financera 
bàsica. Ara cal que sigui

capaç d’avaluar els 
pressupostos i els estats 

financers. Si no ho és, 
ha d’estar disposat 

a formar-se. 
Ha de comprendre les 
conseqüències fiscals 

i pressupostàries a llarg 
termini de les propostes 

i decisions financeres

“

“
per Estanis Alcover i Martí

Què se li demana, senyor alcalde?
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Després de guanyar en les tres úl-
times eleccions i només haver  go-
vernat un mandat sencer, Xavier
García Albiol aconseguia diu-
menge la tan anhelada majoria ab-
soluta que necessitava per tornar
a ser l’alcalde de Badalona. Una
victòria més que contundent amb
gairebé el 56% dels vots i  18 regi-
dors, un resultat inèdit fins al
28M. La magnitud de la xifra és
tanta que s’il·lustra a la perfecció
amb una frase: els regidors obtin-
guts per la resta de formacions po-
lítiques només sumen la meitat
dels del Partit Popular.

El discurs d’Albiol ha calat en-
tre els badalonins com mai ho ha-
via fet fins ara amb dos missatges:
presentar-se com la persona capaç
de millorar la seguretat i la petició
del vot a ciutadans de qualsevol
ideologia perquè és la persona
que “vol el millor per a Badalona”.
Apel·lar al vot transversal no no-
més l’ha apropat al seu objectiu,
sinó que l’ha superat amb escreix

incrementant en gairebé 13.000
vots els resultats del 2019. “S’es-
pera molt de nosaltres. Hem ob-
tingut una majoria aclaparadora i
hi ha la garantia absoluta que es-
tarem a l'altura”, assegurava Al-
biol en la seva compareixença
postelectoral.  Albiol serà investit
el 17 de juny.

L’ OPOSICIÓ FA AUTOCRÍTICA
Els nous partits de l’oposició han
reconegut que els resultats no han
estat com voldrien i han assumit
bona part de la responsabilitat. El
primer ha estat l’ara alcalde en fun-
cions, Rubén Guijarro, que va ser
el més dur de tots amb la seva ges-
tió. “Segurament no hagi estat el
millor alcalde ni el millor candidat”,
expressava Guijarro en conèixer els
resultats. El socialista ha lamentat
que des del partit no hagin sabut
traslladar ni l'acció de govern  ni el
seu missatge electoral, però asse-
gura que lluitaran perquè el seu
projecte s’acabi imposant.

Dolors Sabater, l’única repre-
sentant de Guanyem al consisto-
ri a partir d’ara, afirmava que la ciu-
tat viu una “hora molt greu” i ha la-
mentat “profundament” que “Ba-

dalona hagi escollit un alcalde co-
rrupte que no representa els drets
de la majoria social de la  ciutat”.
Dimarts, Sabater, confirmava  a
Badalona Comunicació que as-
sumirà l’acta de regidora, però al
mateix temps advocava per una re-
novació de lideratges, començant
per la seva persona, i donava a en-
tendre que el 2027 no es presen-
tarà. Pel que fa a ERC, que augu-
rava una millora dels 3 regidors
que tenia, finalment n’ha perdut
un. El seu candidat, Alex Montor-
nès, ha dit que no s’ha de “caure en
anàlisis simplistes” dels resultats i
obre un “procés de reflexió” per
analitzar com poden “continuar
sent útils” per a la ciutat.

En Comú Podem és el rostre de
l’estabilitat a Badalona, ja que és
l’única formació de l’oposició que
ha mantingut els seus regidors
(2) respecte del 2019.  Aïda Llau-
radó va lamentar que la resta de
formacions d’esquerres no ho ha-
gin aconseguit i va afegir que els li-
deratges que hi havia hagut fins ara
“no havien estat bons”. Final-
ment, Junts, fins ara soci de govern
amb David Torrents, ha quedat
fora del consistori.

Albiol fa història a Badalona
» El PP aconsegueix la majoria absoluta més àmplia de la història de la ciutat amb 18 regidors
» L’oposició fa autocrítica i reconeix no haver sabut transmetre el seu missatge a la ciutadania

Rubén Hidalgo
BADALONA

BARRIS4Xavier García Albiol-
ha estat el candidat més votat en
els 34 barris de Badalona. Si
comparem aquest resultat amb
el del 2019, podem veure cla-
rament com els 10 barris on el
PP no era la primera força co-
rresponien a la zona propera al
centre de Badalona, on el suport
va anar a la coalició formada per
Guanyem i ERC. Ara, no només
ha guanyat el PP en aquestes zo-
nes, sinó que ho ha fet amb mol-
ta diferència de vots respecte de
la segona força. Per exemple, el
barri del centre, on Guanyem ha
obtingut el seu millor resultat
(603 vots), el PP n’ha tret més
del doble (1.349).

Albiol ha aconseguit el seu
millor resultat a Pomar amb un
70% dels vots. Una xifra que mi-
llora en 5 punts percentuals el
millor resultat que va obtenir en
els anteriors comicis, que va ser
a Sant Joan de Llefià amb un

65%. Aquest barri, juntament
amb Sant Mori de Llefià i el
mencionat Pomar han estat els
tres feus que més confiança
han dipositat en Albiol.  A 28
dels 34 barris el 50% dels vots
van anar al PP i en 12 d’ells van
superar el 60%. 

El PSC, segona força políti-
ca més votada, ha tret el seu mi-
llor resultat a Sant Roc-la Mora
amb un 23,9% dels vots. Al ba-
rri del Congrés, on havia tingut
major percentatge el 2019 amb
un 27%, n’ha assolit un 19,7%.

Pel que fa a ERC, Casage-
mes ha estat el barri que més ha
votat a Alex Montornès amb un
16,2% dels vots. En Comú Po-
dem no ha aconseguit arribar al
10% dels vots en cap barri, però
s’ha quedat molt a prop al Ra-
val (9,7%). Tot i que Junts no ha
obtingut representació a l’A-
juntament, destaca el 18,7% de
vots al barri  del centre.

Albiol arrasa i és el candidat
més votat  a tots els barris

Pobresa | Es dupliquen les persones sense sostre
La taula Sense llar de Badalona ha fet el recompte de persones sense sostre
que hi ha a la ciutat. Els voluntaris han detectat un total de 90 persones, 
la xifra més alta dels darrers quatre anys i que, a més, dobla les de l’últim. 
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COMIAT4Màrius Díaz i Bielsa,
el primer alcalde de la demo-
cràcia a Badalona, va morir dis-
sabte passat als 89 anys,. Na-
tural de la localitat aragonesa de
Barbastre, Díaz era militant del
PSUC i va ser alcalde entre els
anys 1979 i 1983 –en coalició
amb els socialistes– i regidor
fins a l'any 1999. 

Durant el seu mandat va
prioritzar qüestions relacionades
amb la salut pública, com el sa-
nejament de les platges, la re-
ducció de la contaminació at-
mosfèrica i va racionalitzar el
planejament urbanístic. Díaz va
rebre el 28 de febrer del 2020 el
reconeixement de fill adoptiu
de la ciutat i l’Ajuntament va de-
cretar dos dies de dol oficial, amb
les banderes a mig pal a la Casa
de la Vila i als edificis municipals.

Tots els partits polítics van re-
cordar la figura de Díaz. Dis-
sabte, l’encara alcalde Rubén
Guijarro el recordava com un
“defensor incansable de les po-
lítiques socials i de la salut pú-
blica”. Des d’ERC, Alex Mon-
tornès, el definia com “l’alcalde
de la represa” que “va obrir camí
a la ciutat”. Des dels Comuns,

Aïda Llauradó, es referia a ell
com “el millor alcalde de Bada-
lona”. A parer seu,  va ser i és “el
gran referent del PSUC” de la
ciutat. “Una figura que respec-
tarem i valorarem tota la vida”,
deia Llauradó. També va la-
mentar la mort de Díaz, l’exal-
calde i futur alcalde de nou Xa-
vier García Albiol, que va donar
el condol als seus familiars. Des
de Guanyem l’exbatllessa Dolors
Sabater va afirmar que Díaz va
ser “el millor alcalde que ha tin-
gut mai la ciutat”.

Nascut el 1933 a Barbastre,
Díaz es va traslladar a Barcelo-
na per fer els estudis de nàutica.
Durant aquest temps es va allot-
jar amb una família amiga de Ba-
dalona que tenia un taller me-
tal·lúrgic, en què treballava es-
poràdicament per pagar-se la
carrera i va iniciar la militància
política i social contra el fran-
quisme. En aquell taller, durant
els anys seixanta, també s’im-
primien clandestinament pas-
quins polítics del PSUC. Poste-
riorment va ser director d'una
empresa de construcció naval al
Baix Llobregat. El 1979, el PSUC
li va proposar liderar la llista a les

primeres eleccions democràti-
ques, que va ser la més votada en
aquells comicis de l’1 d'abril.

Durant el seu mandat es va
dur a terme la tasca de retolar en
català tots els carrers de Bada-
lona, es van desplegar gran part
dels serveis socials a la ciutat
(amb escoles públiques, centres
cívics, instal·lacions esportives i
mercats municipals) i es va im-
pulsar definitivament la cons-
trucció de l’Hospital Germans
Trias i Pujol. També es van con-

solidar les Festes de Maig i va ser
sonat el conflicte per la posada
en marxa de la televisió local de
Badalona, precintada pel Go-
vern Civil i amb el tancament
com a protesta de Díaz i diversos
regidors del consistori. 

RECONEIXEMENT MERESCUT
El 28 de febrer del 2020, Màri-
us Díaz va ser distingit amb el re-
coneixement com a fill adoptiu
de la ciutat. Aquesta distinció, en
forma de diploma acreditatiu i

insígnia de plata de la corpora-
ció, la va rebre en un saló de
plens on, a més dels actuals re-
gidors i regidores, van ser pre-
sents els familiars, els regidors i
les regidores electes l’any 1979,
així com alcaldes i alcaldesses de
la ciutat des de la recuperació de
la democràcia. “Díaz va afrontar
els problemes de fons de Bada-
lona, sabent que els resultats
no sempre serien immediats”,
afirmava llavors el periodista
badaloní Enric Juliana.

Moltmés queun alcalde
» Màrius Díaz, el primer alcalde de la democràcia a Badalona, va morir dissabte passat als 89 anys
» El febrer del 2020 va ser nomenat fill adoptiu en un acte molt emotiu celebrat a l’Ajuntament

Díaz va ser alcalde de Badalona entre els anys 1979 i 1983 i el 2020 va ser nomenat fill adoptiu. Fotos: ACN

Badalona
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ELECCIONS4Les eleccions a
Santa Coloma de Gramenet dei-
xen clar un fet: el matrimoni en-
tre el PSC i els colomencs és molt
sòlid i no trontolla tot i la pre-
sència de terceres persones.

L’alcaldessa Núria Parlon re-
validava aquest 28M la seva al-
caldia i tornarà a ser alcaldessa
amb majoria absoluta per tercera
vegada consecutiva. Amb aquest
mandat seran 36 els anys d’he-
gemonia del partit socialista a
Santa Coloma. Segurament Par-
lon i el PSC han estat davant dels
mesos previs a unes eleccions
amb més soroll mediàtic per la
presència de Gabriel Rufián com
a candidat d’ERC, que es pre-
sentava com a alternativa de
Parlon. Tot i això, el PSC ha
mantingut intacta la confiança
dels seus votants, ja que ha
aconseguit de nou els 17 regidors
amb els quals ha governat aquest
mandat. El 51% dels electors
van votar diumenge el PSC, és a
dir, 20.250 persones. Uns re-

sultats molt similars als de 2019
i amb què Parlon va mostrar-se
“molt satisfeta” . “Ens permetrà
continuar treballant amb sol-
vència i estabilitat el projecte que
hem posat en marxa”, afirmava
l’alcaldessa.

SENSE ‘EFECTE RUFIÁN’
Rufián aterrava a Santa Coloma
amb la missió “d’acabar amb els
32 anys de règim” del PSC a la
ciutat, tal com ell mateix deia. El
fet de presentar-se com una al-
ternativa a Parlon li exigia treu-
re uns bons resultats i acabar amb
la majoria absoluta socialista.
Passar de 3 a 4 regidors no ha es-
tat el resultat esperat, però Rufián
l’ha reivindicat. Assegura que
“han salvat els mobles” i ha tret
pit de ser  l’única ciutat on ERC
ha augmentat la seva represen-
tació en els comicis del 28M. Un
fet que ha qualificat d’“heroic”,
juntament amb el fet de passar de
quarta força a segona i consolidar
ERC com a líder de l’oposició. 

CIUTADANS PARA EL COP 
La desfeta general de Ciutadans
que es preveia abans dels comi-
cis s’ha confirmat en molts mu-
nicipis després del 28M. A San-
ta Coloma la formació taronja ha
deixat de ser la líder de l’oposi-
ció, però ha mantingut dos dels
quatre regidors que tenien.

PP I VOX, A L’AJUNTAMENT
El Partit Popular, encapçalat
per l’exregidor de Badalona Mi-
guel Jurado, ha aconseguit ac-
cedir al consistori amb 2 regi-
dors, fet que no aconseguia des
del 2015. Vox irromp amb força
amb dos regidors i creix en més
de 1.700 vots en 4 anys.

ELS COMUNS, FORA
Una de les grans desfetes del 28M
a la ciutat l’ha patit Santa Coloma
En Comú. La formació encapça-
lada per Antonio Molina ha per-
dut els tres regidors que tenia a l’A-
juntament i no tindrà represen-
tació. D’altra banda, la CUP tam-
poc no ha obtingut cap regidor.

Parlon regna i Rufián fracassa
» Victòria incontestable el 28M de Núria Parlon, que obté la seva tercera majoria absoluta consecutiva
» Gabriel Rufián falla en la seva missió de plantar cara a l’alcaldessa i fer créixer ERC ostensiblement

Parlon ha repetit els mateixos resultats de les passades eleccions. Foto: Twitter(@pscsantacoloma)

Eleccions | Junqueras confirma Rufián per al 23J
El líder d’ERC, Oriol Junqueras, ha confirmat Gabriel Rufián, portaveu del

partit a Madrid, com a cap de llista per a les eleccions generals del 23 de juliol
convocades aquest dilluns pel president espanyol Pedro Sánchez.
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ELECCIONS4El PSC lidera l’A-
juntament de  Sant Adrià de Be-
sòs des de 1995 i ho continuarà
fent, almenys, quatre anys més.  

L’alcaldessa Filo Cañete, que
es presentava per primera ve-
gada com a cap de llista a unes
eleccions –el 2019 anava de nú-
mero dos–, ha aconseguit la
majoria absoluta amb 11 regi-
dors, tres més dels que va treu-
re el partit en els anteriors co-
micis. Gairebé 5.000 electors
van dipositar diumenge la seva
confiança en la formació ver-
mella, el que suposa un 43,3%
dels vots totals.  El PSC ha tret
750 vots més respecte del 2019
i ara podrà governar en solitari,
una condició que va perdre a les
eleccions del 2015. Uns resultats,
que, a priori, eren difícils de
predir per la magnitud del rep-
te, però les urnes han avalat la
feina dels últims dos anys de Ca-
ñete, batllessa des del 2021, i que
s’ha mostrat “feliç i agraïda”
amb els adrianencs. 

“Hem estat a peu de carrer,
amb la gent i continuarem així.
Continuarem amb l’impuls i la
il·lusió de posar Sant Adrià al lloc
on li toca. Nosaltres treballarem
per tothom i volem guanyar-nos
la confiança d’aquells que no ens
l’han donat”, afirmava Cañete.

ERC I COMUNS, DESINFLATS
La trajectòria d’ERC a Sant Adrià
era ascendent fins al 28M. Els re-
publicans havien passat de 2 a 5
regidors el 2019, però en aques-
tes eleccions n’ha perdut dos. La
llista encapçalada per Rubèn
Arenas continua com a líder de
l’oposició amb 1.684 vots –n’ha
perdut més de 800 respecte de
fa quatre anys–, però notant
l’alè dels seus competidors molt
a prop. “El nostre votant dels
darrers anys no s’ha sentit in-
terpel·lat per aquest projecte i
l’abstenció de 8 punts percen-
tuals ens ha castigat. El vot i in-
dependentista s’ha quedat a
casa”, assegurava Arenas ana-

litzant un resultat d’ERC  que no
és el que el partit esperava, re-
coneixia el candidat republicà. 

Pel que fa a l’altra formació
d’esquerres a l’oposició, Sant
Adrià En Comú, també ha em-
pitjorat els seus resultats. De tres
regidors que tenia en manté dos,
però ha perdut 1.250 vots, el que

suposa més de la meitat dels que
va obtenir el 2019.

LA DRETA ENTRA AMB FORÇA
El Partit Popular, que no tenia re-
presentació al consistori, suma
tres regidors i se situa com a ter-
cera força a poc més de 100 vots
d’ERC. Els populars han arros-

segat bona part dels vots de Ciu-
tadans al municipi, que ha perdut
els 4 regidors que tenien. D’altra
banda, Vox entra per primera ve-
gada a l’Ajuntament amb un crei-
xement de més de 800 vots. La
formació d’extrema dreta passa
d’un 2,6% dels vots a un 10,2% i
tindrà 2 regidors.

El PSC recupera lamajoria absoluta
» Filo Cañete aconsegueix un gran resultat en les seves primeres eleccions com a candidata

» ERC perd dos regidors, però continua com a líder de l’oposició, i PP i Vox entren amb bons resultats

Foto de família dels 11 representants socialistes escollits. Foto: PSC

Activitats | Dia Mundial del Medi Ambient
Sant Adrià de Besòs commemora el Dia Mundial del Medi Ambient, el 5 de juny,

amb activitats que van de l’1 fins al 15 de juny. Tallers, activitats i xerrades
tindran lloc a la ciutat, a més de punts d’informació mediambiental per als veïns.
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ELECCIONS4L’agrupació d’elec-
tors Junts per Tiana firmava di-
umenge un resultat històric a
Tiana (8 regidors de 13) i gover-
narà amb majoria absoluta per
primer cop en la seva història com
a partit. La llista encapçalada
per Isaac Salvatierra ja sabia els
que és guanyar unes elec-
cions –ho va fer el 2019–, però
aquest 28M s’enfilava fins al 51%
dels suports. 

Així doncs, en aquestes elec-
cions municipals la formació ha
aconseguit 2.026 vots, 678 més
que el 2019.  El 28M ha estat la
tercera vegada que Junts per
Tiana concorre a unes eleccions
municipals –va néixer el 2015–
i el seu creixement ha estat ex-
ponencial. En aquells comicis ja
va aconseguir 2 regidors. El 2019
en va treure 5, que ja li van per-
metre guanyar les eleccions. Sal-
vatierra, però, no seria alcalde a
causa dels pactes alternatius de
la resta de formacions. L’abril de
2022, però, finalment va ser in-

vestit després d’una moció de
censura. En poc més d’un any de
mandat ha estat capaç de gua-
nyar-se la confiança de la meitat
dels electors per poder governar
amb comoditat. “Aquests resul-
tats tenen més valor que els de
2019 perquè hem estat un any go-
vernant. El poble ha vist com co-
mençàvem a executar la nostra
idea de poble i ens ha posat
nota”, va afirmar Salvatierra.

VOTS REPARTITS A L’OPOSICIÓ
ERC era fins ara la segona força
política a Tiana amb quatre regi-
dors i era la formació que podia
competir amb Junts per Tiana per
liderar la ciutat. La darrera expe-
riència d’ERC a l’alcaldia, però, ha
passat factura a la formació re-
publicana tot i el canvi de candi-
dat, que ha passat d’un 22,3% a un
7,6% dels vots totals i ha quedat
l’última força política. El PSC
passa a ser la segona força al po-
ble i manté els dos regidors del
2019.  Finalment,  amb un regidor

hi ha JxCat, que en perd un, i el
PP, que no tenia representació a
l’Ajuntament des del 2015.

EMPAT A MONTGAT
L’escenari polític a Montgat fa
anys que està molt ajustat i aques-
tes municipals ha tornat a fer-se
evident. De fet, el panorama no
ha canviat massa. ERC revalida la

victòria del 2019, però ho fa amb
4 regidors, un menys que a les
eleccions de 2019. El PSC surt re-
forçat, ja que passa de 3 a 4 regi-
dors i escurça la distància amb
ERC, el seu principal competidor.
L’altre guanyador de la nit va ser
Som  de Montgat, que puja de 2
a 3 regidors i podria ser la clau per
decidir qui governa al municipi.

JxCat, que ha estat soci de govern
amb el PSC, ha assolit 3 regidors
i podria mirar de repetir la fór-
mula per evitar el govern d’ERC
amb el suport d’algun altre par-
tit. Finalment, En Comú Podem
repeteix el seu resultat amb 2 re-
gidors i la formació Valents entra
a l’Ajuntament amb 1 regidor en
substitució de Ciutadans.

A la tercera va la vençuda
» Junts per Tiana torna a guanyar i governarà per primera vegada amb majoria absoluta 
» A Montgat, ERC guanya les eleccions tot i perdre 2 regidors, però empata a 4 amb el PSC

Salvatierra, votant diumenge passat. Junts per Tiana

Festa Major | Candidats a Capgròs de l’any
Tiana triarà per la Festa Major petita el capgròs de l’any 2023.  Una

comissió ha escollit els possibles candidats, que es presentaran el 4 de juny
a les 18:30 a Can Riera. Els tianencs podran votar del 9 al 13 de juny.



Esports Bàsquet | La Penya es classifica per a les semifinals de la Lliga ACB
El conjunt de Carles Duran continua completant una excel·lent temporada i dimarts va superar per 83-
76 el Baskonia, en una altra exhibició de Kyle Guy (22 punts), i jugarà les semifinals de la Lliga ACB per
segon curs consecutiu. A més, al videomarcador es va anunciar la renovació de Pau Ribas fins al 2026.

"El món s'atura quan comences a
veure-li el cap, els braços... I quan,
finalment, l'agafes, sents una emo-
ció indescriptible i et canvien les
prioritats per sempre. Quan ets
pare, no t'importa dormir només
dues hores ni aixecar-te els cops
que calgui a la nit. És una etapa
meravellosa i ni la Isabel ni jo vo-
lem que el petitó creixi...", com-
parteix el base Àlex López (Bar-
celona, 1986), a qui les últimes set-
manes li han passat volant. El 21
d'abril, a les 17.05 hores i a la Clí-
nica Corachan, va néixer el seu fill
Marc López Rodríguez, i just un
mes després, el 21 de maig, l'en-
trevistat es va retirar com a juga-
dor i a l'entitat del seu cor, el CB
Santa Coloma, al Pavelló Juan del
Moral i contra l'AE Minguella.

López tenia clar que era el
moment ideal per penjar les botes,
per la paternitat i perquè no volia
arrossegar-se per la pista ni per-
judicar a l'equip. "Malgrat els pro-
blemes de genoll que he patit
aquest curs, m'he cuidat i he pogut
acabar a un molt bon nivell. He es-
coltat el meu cos i he mirat per mi
perquè potser podia haver forçat
dues o tres temporades més, però...
Quin seria el preu?", es pregunta.

Fa temps que el colomenc
s'havia plantejat la retirada. "Si
parles amb els meus companys,
et diran que cada curs els deia que
me n'anava a final de temporada",
confessa, entre riures. El cop que
hi va estar més a prop va ser des-
prés del seu últim curs a la UE
Barberà (2012-2013). Se sentia

"desubicat" en un grup molt jove
que es prenia el com i el què de la
competició d'una altra manera.
Un sentiment que no li va impe-
dir ser el jugador més valorat del
seu grup de Copa Catalunya.

UN ENTRENAMENT MÀGIC
Si no va deixar el bàsquet com
tenia previst, va ser per la pro-
posta del seu amic Toni Suárez,
en aquell moment entrenador
del primer equip del CB Santa
Coloma, que competiria a Se-
gona Catalana: "Àlex, per què no
vens un dia a entrenar-te amb
l'equip? Així veus què et sembla
i no deixes el bàsquet". López
s'ho va passar tan bé que en una
setmana ja estava al grup. Al-
berto Torres, que en aquell mo-
ment era jugador, també va ser
clau en la seva decisió. 

"Sempre hem estat una pinya
i l'objectiu mai ha estat pujar a Lli-
ga EBA, però ens ha faltat una
mica més d'ambició els anys que
ho teníem molt bé per classificar-
nos per a la fase d'ascens", reconeix
López, a qui la mort del seu cunyat,
Ramon Rodríguez, el va "fer ma-
durar molt" i valorar encara més
les persones, els moments i el
bàsquet. Gaudir més de la seva pa-
rella i ara mare del seu fill Marc,
Isabel Rodíguez, a qui va conèixer
al CE Montigalà, on ella era la di-
rectora tècnica i ell es va entrenar
com a primer entrenador.

Fins aleshores havia estat
sempre ajudant d'Albert Torres,
el seu últim tècnic i amb qui re-
petirà rol el curs pròxim, ja al
primer equip del CB Coloma,
perquè vol mantenir el vincle
amb el seu estimat bàsquet.
López dirigeix ara el sots 25 del

club, "un equip espectacular
de pencaires".

De petit, però, l'entrevistat
era futboler, i jugava de defensa
al Col·legi Maristes Sants-Les
Corts. Va descobrir el bàsquet
quan l'entrenador de l'equip de
Carlos Huerta, un amic de la in-
fància, li va preguntar si s'animava
a jugar un moment perquè els fal-
tava un jugador. Aquell cap de set-

mana també participaria en la
diada de l'escola pel mateix mo-
tiu. Poc després, ja estava com-
paginant els entrenaments i els
partits amb l'AEC Collblanc, on
coincidiria amb "una molt bona
generació", i les antigues lligues
internes de futbol del Barça. Quan
el conjunt blaugrana el va voler fit-
xar, López va haver de triar d'es-
port: va guanyar el de la cistella.

Al Club Joventut Badalona, on
competiria des de cadet B fins a jú-
nior, va començar a veure pave-
llons "plens". "Ens feien enviar-los
les notes perquè miraven molt que
rendíssim als estudis. Si la Penya
és una de les millors pedreres, ho
és perquè els i les professionals s'hi
deixen l'ànima i et cuiden molt bé,
i també perquè et fan persona", en-
raona. El colomenc va estar a
punt de marxar al CB Prat, que ha-
via iniciat la seva vinculació amb
la Penya. Com va veure que hi co-
incidiria amb dos bases molt bons,
va pensar que tindria pocs minuts
i va acabar marxant al CB Iguala-
da de Jordi Martí, que ja l'havia di-
rigit a l'AEC Collblanc.

Amb 18 anys va aterrar en un
vestidor sènior. "Venia de jugar
molt a Badalona i vaig comprovar
que hi havia jugadors que podien
donar molt més que jo, per ma-
duresa, per prendre millors deci-
sions, per tot...", confessa López,
que després de dos anys a Lliga
EBA va sentir que el millor era bai-
xar un esglaó i jugar a Copa Cata-
lana amb el CB Santa Coloma. Va
ser la seva primera etapa al club. 

El base va tornar a Lliga EBA
de la mà d'un CB Mollet que aca-
bava de pujar i havia mantingut
quasi tota la plantilla. Van tenir
"mala sort" perdent partits "per un
o dos punts", sobretot al principi
de curs, i van salvar la categoria
amb un vestidor "fantàstic". Mal-
grat que la seva intenció era que-
dar-se, la proposta de la UE Bar-
berà, on coincidiria amb el seu
amic Àlex Arenas, ho va canviar
tot. "Vam pujar dos cops a Lliga
EBA. Va ser una època especial",
conclou López, que afronta una
nova etapa com a pare i al bàsquet.

Toni Delgado
SANTA COLOMA

La nova etapad’Àlex López
» El base, que acaba d’estrenar paternitat i de retirar-se, serà ajudant d’Alberto Torres al CB Santa Coloma
» “Quan ets pare, no t’importa dormir només dues hores ni aixecar-te els cops que calgui a la nit”, diu

Àlex López, Marc López i Isabel Rodríguez. Foto: I. Rodríguez
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Valmont vol anar-se’n al llit amb la Mar-
quesa de Merteuil, que el rebutja perquè
ella vol fer-ho amb Tourvel, que no vol fer-
ho perquè és una dona casada i virtuo-
sa. Llavors se n’hi va amb la virginal Cé-
cile, que en realitat voldria fer-ho amb el
jove Danceny, de qui està perdudament
enamorada...
Al Teatre Lliure de Montjuïc.

Teatre

Les amistats perilloses
Pierre Choderlos de Laclos

El Quartet Mèlt es va popularitzar l’any
2015, quan va guanyar el concurs musi-
cal de TV3 Oh happy day. Abans d’això,
però, ja feia un temps que caminava, i des-
prés del programa ho va continuar fent.
Així doncs, aquest any celebren el seu
desè aniversari amb la publicació del ter-
cer àlbum, que no podria tenir un títol
més encertat: Celebrem (RGB Suports).

Música

Després de la seva separació recent, la Ire-
ne (Laia Costa) s’enfronta per primera ve-
gada a l’absència de la seva filla de qua-
tre anys, que està passant uns dies amb
el seu pare. Incapaç d’adaptar-se a aques-
ta nova realitat, decideix viatjar al petit po-
ble del Pirineu on la seva família té una
casa, buscant recuperar la seguretat i la
calma que sent que va perdre fa temps.

Pelis i sèries

Els encantats
Elena Trapé

Celebrem
Quartet Mèlt

Calendari Pirelli
El centre FotoNostrum de Barcelona (Diputació, 48) ha inau-
gurat una exposició que repassa les fotografies més desta-
cades de la història del Calendari Pirelli, que es publica anu-
alment des de l’any 1964. Es tracta de la primera retrospec-
tiva d’aquesta publicació que s’ha fet mai a l’Estat i compta
amb 450 fotografies d’una quarantena de professionals. La
mostra, que porta el títol de L’Eterna Bellezza, està comissa-
riada pel fotògraf italià Amadeo Turello i es podrà visitar al
FotoNostrum fins al 30 de juliol. Inclou imatges de Penélo-
pe Cruz, Naomi Campbell, Sofia Loren o la catalana Rosalía.

J U A N A  D O L O R E SQUI ÉS?

ÉS FAMOSA PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

Jean, l’habitual alter ego de Modiano, evo-
ca des del present de la setantena la pri-
mavera dels seus vint anys, quan la fre-
qüentació de dues dones i els escenaris
per on elles es movien el va fer recordar
uns fets de la infantesa que havia oblidat.
Jean s’adona que hi ha una mena de com-
plot perquè doni testimoni d’uns fets de-
lictius que va presenciar de petit.

Llibres

Chevreuse
Patrick Modiano

|Killer Frequency
Aquest joc de realitat virtual ens convertirà en el locutor d’un programa nocturn d’una
ràdio local que ha d’evitar que els veïns siguin assassinats. Per a PC, PS, Switch i Xbox.
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- Vosaltres no podeu fer res perquè porteu corbata!
- Jo porto corbata perquè estic gras i així no se’m
veu la panxa.
Aquest és un dels múltiples moments destaca-
bles de la incòmoda entrevista de Xavier Graset
a l’escriptora Juana Dolores Romero (el Prat de
Llobregat, 1992), que va assistir l’endemà del
28M al programa Més 324 per parlar, teòrica-
ment, del seu segon llibre, Rèquiem català. I si
una nació desfilant per una catifa vermella (Edi-
cions Poncianes, 2023). L’autora, però, estava
tan emprenyada amb els resultats electorals

que va decidir que la conversa aniria per altres
camins. “Estic enfadada perquè estic a la televi-
sió de la burgesia catalana”, va assegurar, amb

una actitud que va mantenir durant tota l’entre-
vista i a la qual Graset va respondre amb calma,

provocant un moment televisiu hilarant.

Famosos

Ser escriptora i una veu provocadora
Va saltar a la fama en guanyar el Premi Amadeu Oller el 2020

Protagonitzar una entrevista surrealista
Va acudir al programa de Xavier Graset visiblement emprenyada

Incredulitat i molta conya
Passat l’impacte inicial, la gent s’està mofant de l’entrevista
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

PROCESSATS

La recerca mostra una associació directa entre ingesta
d’ultraprocessats i malestar emocional en els joves  

CONSUM

MALESTAR

NOIS

E S T I L S  D E  V I D A

i NUTRICIÓ
Una investigació de l'Institut de Ciència i Tecnologia Ambientals
de la Universitat Autònoma de Barcelona (UAB) ha revelat que
els adolescents que consumeixen una quantitat més gran d'ali-
ments i begudes ultraprocessats presenten més problemes de
caràcter psicosocial. L’anàlisi s’ha centrat en els hàbits de mig
miler d’adolescents espanyols d’entre 13 i 18 anys. 
Els responsables de l’estudi afirmen que aquesta mena d’ali-

ments es caracteritzen per la baixa quantitat de nutrients (pro-
teïnes i fibres), l’alt contingut calòric (greixos saturats i sucres
afegits) i la presència d’additius (colorants i potenciadors del
gust). Tot plegat els fa atractius, saborosos i addictius. El proble-
ma és que els investigadors han descobert que el consum habi-
tual d’aquests productes causa dificultats psicosocials als joves,
com baix estat d’ànim, sensacions d’ansietat o problemes d’a-
tenció i, fins i tot, altres problemes de conducta. 
La investigació revela que els joves que durant l’estudi van

declarar que menjaven regularment fruita i verdura i que feien
exercici no van mostrar nivells tan alts de malestar emocional
com els que consumien aliments ultraprocessats.      

El menjar industrial afecta els joves  

Els aliments ultraprocessats aporten molt pocs nutrients,
tenen un alt contingut calòric i contenen additius

Les claus

La compra d’aquests aliments s’ha triplicat en les últimes
dècades i els adolescents en són els principals consumidors

La relació entre consum i dificultats psicosocials és més
evident en els nois, perquè en consumeixen més quantitat
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